
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA  DEL PLE DE 14 DE JULIOL DE 2020

Identificació de la sessió:

• Caràcter: ordinari 
• Data: 14 de juliol de 2020
• Inici: 10:12
• Finalització: 13:39 
• Convocatòria: primera i única

Assistents (17)

Batle – President    
Carlos Simarro Vicens

Tinents de Batle
1r Tinent de Batle: Sr. Carlos Darder Rosell
2a Tinenta de Batle: Sra. Maria del Mar Castañer Lozano
3a  Tinenta de Batle: Sra. Catalina Maria Pomar Catany
4t Tinent de Batle: Sr. Sebastián Luís Aguiló Roig
5e  Tinent de Batle: Sr. Joan Ruiz Mesquida 

Regidors: 
Miguel Nadal Vaquer
Andrea Pomar Capó
Laura Celià Gelabert
Gregori Josep Mayol Duran 
Joan Carles Simó Artero
Elvira Assumpta Arbona Cortés 
Jaume Mateu Lladó 
Maria de la Cruz Enseñat Alemany 
Maria del Mar Pérez Romero 
Catalina Maria Pizá Plaza 
Jaume Bestard Matas 

Secretària:
Rosa Ripoll Coll 
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Ordre del dia:

A) PART RESOLUTIVA:

1.-  Aprovació de l’acta de la sessió anterior. 
2.-  Recuperació d’ofici d’un tram de vial públic en el carrer Llebeig del Port de Sóller.  
Expedient 6133/19.
3.-  Resolució  dels  expedients  d’investigació  oberts,  en  relació  a  la  determinació  de 
titularitat  (pública  o  privada),  d’una  sèrie  de  camins  del  terme  municipal.  Expedient 
3957/19.
4.- Declaració institucional relativa a la bretxa digital.
5.- Moció presentada pel grup municipal PI proposta per les Illes, a favor de replantejar el 
Decret  llei  9/2020  del  territori,  per  evitar  refredament  de  l’economia,  per  respectar 
competència ajuntaments i seguretat jurídica.
6.- Moció presentada pel grup municipal PSIB-PSOE, per a la prevenció i abordatge de la 
soledat no desitjada de les persones majors, agreujades per la crisi de la Covid 19.
7.- Moció presentada pel grup municipal PSIB-PSOE, relativa a la implantació per part de 
l’Ajuntament de les mesures previstes per fer front a la crisi de la Covid-19, acordades entre 
la Federació d’Entitats Locals de les Illes Balears i el Consell de Mallorca.
8.- Moció presentada pel grup municipal PSIB-PSOE, de suport i per a la reactivació dels 
treballadors autònoms.
9.-  Moció  presentada  pel  grup  municipal  PSIB-PSOE,  sobre  mesures  per  fomentar  la 
conciliació familiar. 
10.- Moció presentada pel grup municipal UNIDAS PODEMOS, en relació a l’autoconsum 
d’energia elèctrica en edificis municipals.
11.- Moció presentada pel grup municipal UNIDAS PODEMOS, en relació a l’habilitació 
del Centre de Dia a la residència Bell Entorn.
12.- Moció presentada pel grup municipal UNIDAS PODEMOS, en relació a l’augment de 
la Transparència i la Participació Ciutadana.
13.- Moció presentada pel grup municipal CIUTADANS, relativa a la dotació d’un nom 
especial per a l’espai de Sóller a tot color al Parc de Lepanto. 
  

B) PART DE CONTROL:

14.- Comunicacions oficials.
15.- Precs i preguntes.

Constatada l’existència de quòrum legal, el Sr. Batle President obre la sessió.
Desenvolupament de la sessió.

Primer.- Aprovació de les actes de les sessions anteriors.

Es dóna compte dels esborranys d’acta de la sessions anteriors pendents d’aprovació, sessió 
extraordinària de 7 de febrer de 2020 i sessió ordinària de 12 de maig de 2020.  

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 3

JD
P6

M
N

9M
ZX

7D
3G

G
LY

KK
6N

ZR
R

 | 
Ve

rif
ic

ac
ió

: h
ttp

s:
//s

ol
le

r.s
ed

el
ec

tro
ni

ca
.e

s/
 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 2

 d
e 

20
 



S’aproven per unanimitat.

Segon. Recuperació d’ofici d’un tram de vial públic en el carrer Llebeig del Port de 
Sóller. Expedient  6133/19.

El Sr. Batle President obre el torn d’intervencions.

Unidas Podemos i Més per Sóller manifesten no tenir rés a dir.

El Sr. Jaume Mateu diu que votaran a favor de la proposta. 

El Sr. Jaume Bestard, regidor responsable de patrimoni, explica es tracta d’una recuperació 
de camins per determinar la titularitat pública o privada. 

Sebastià Aguiló, portaveu de Ciutadans anticipa que li donaran suport. 

Finalment, pren la paraula el Sr. Darder, portaveu del Partit Popular, i agraeix la feina feta 
pels tècnics i també mostra la seva conformitat amb la proposa. 

Passats a votació, la Corporació, per unanimitat, ACORDA: 

Primer.-  Desestimar les al·legacions presentades pel Sr.  Joost Henning Ludwig Heick en 
base  a  l’informe  jurídic,  del  qual  es  remetrà  còpia  a  l’interessat  juntament  amb  la 
notificació del present acord.

Segon.- Requerir a l’interessat per tal que procedeixi, en el termini de 30 dies, a realitzar els 
treballs  necessaris  per  reposar  al  seu  estat  primitiu  el  tram  de  vial  públic  indicat  a 
l’antecedent primer.

Tercer.-  Transcorregut  aquest  termini  i  si  no s’han duit  a  terme les  accions  requerides, 
l’ajuntament  procedirà  a  efectuar  els  treballs  amb  personal  propi  o  aliè,  repercutint  a 
l’interessat totes les despeses produïdes com a conseqüència de l’execució subsidiària.

Tercer.-  Resolució dels expedients d’investigació oberts, en relació a la determinació 
de  titularitat  (pública  o  privada),  d’una  sèrie  de  camins  del  terme  municipal. 
Expedient. 3957/19.

Per part de la secretaria es procedeix a la lectura del punt tercer de l’ordre del dia. 

Catalina  Pizá agraeix  als  tècnics  i  al  regidor  responsable les  explicacions  donades  a la 
corresponent comissió informativa i diu que votaran a favor.

Pren la paraula la Sra. Laura Celià qui exposa que votaran a favor d’aquest expedient i 
aprofita per demanar que els camins públics estiguin correctament senyalats i es mantinguin 
en bones condicions.

El Sr. Jaume Mateu manifesta està d’acord amb l’expedient que es duu a Ple i diu que 
l’equip de govern ha d’assumir la responsabilitat que se’n deriva de la titularitat pública. 

Pren la  paraula el  Sr.  Jaume Bestard,  qui assenyala s’està  fent  feina amb el catàleg  de 
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camins i que també s’haurà de treballar en la seva senyalització. 

El  Sr.  Sebastià  Aguiló  agraeix  la  feina  fet  pel  Sr.  Quetglas,  funcionari  municipal  i  pel 
regidor competent, el Sr. Jaume Bestard.

El Sr. Darder es mostra satisfet per tota la feina feta.

Tanca el torn d’intervencions el Sr. Batle i vol donar l’enhorabona al seu equip de govern 
per la feina feta amb relació al catàleg de camins, i explica que ja iniciaren aquesta tasca al 
2013. 

Passats a votació, la Corporació, per unanimitat, ACORDA: 

Primer.- Determinar la titularitat pública dels següents camins:

Nom / Exp. Nº Catàleg Ubicació

Can Bascós (424/17) 104 Entre Camí Alzines i Ctra. Puig Major

Cas Puput (591/17) 127 Entrada des de la Ctra. Biniaraix

Cas Vicari – TRAM A (595/17) 131 Entrada des de la Ctra. Fornalutx

Can Querol (585/17) 118 Can Creueta

Can Gabriel (589/17) 119 C/  Pau  Noguera  –  C/  Germanes 
Casasnovas

Can Porxo (391/17) 94 Camí de Can Gurgai (Ctra. Biniaraix)

Des Rafal (417/17) 95 Camí de na Villalonga

De Can Gurgai (6656/19) 136 Ctra. Biniaraix

Can Posteta (593/17) 130 Ctra. Fornalutx

D’Alconàsser a Cala Deià (152/17) 44

Des Garrigó (120/17) 38 Avgda. d’Astúries

Segon.- Determinar la titularitat privada dels següents camins:

Nom / Exp. Nº Catàleg Ubicació

De Can Gaspar (158/17) 79 Ctra. De Sa Figuera

Can Fabiol (154/17) 72 Davant el cementeri municipal

Cas Vicari – TRAM B (595/17) 131 Entrada des de la Ctra. Fornalutx

Tercer.- Rectificar l’acord adoptat pel Ple de dia 14 d’agost de 2014 en quant a l’aprovació 
de la titularitat pública del camí número 69 del catàleg (surt identificat al catàleg com a 
‘Camí  d’Alconàsser’.  En  vista  de  la  documentació  presentada  pels  interessats  en  el 
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procediment  en data 15 de maig de 2019, se declara la titularitat  privada de l’esmentat 
camí.

Quart.- Reflectir en la rectificació anual del llibre d’inventari de la Corporació l’anotació 
dels béns descrits.

Cinquè.- Notificar el present acord als interessats que hagin comparegut en el procediment 
amb indicació dels recursos que siguin procedents.

Quart.- Declaració institucional relativa a la bretxa digital.

Pren la paraula la Sra. Pizá qui diu donar el seu total suport a la declaració institucional 
perquè s’ha demostrat durant el confinament que hi ha una autèntica bretxa digital en tots 
els àmbits i que cal avançar cap a la digitalització del nostre entorn.

Intervé la Sra. Celià i vol remarcar que és la primera vegada que es presenta en aquesta 
legislatura una declaració institucional. Considera que es tracta d’un tema sobre el que no 
hi ha discussió i que el confinament ha posat de manifest realitats amagades. Considera 
important treballar amb les famílies en tots els àmbits perquè ningú quedi enrere. 

Pren la paraula el portaveu de PSIB-PSOE, qui explica que la moció neix d’una voluntat 
d’acord a partir de dues mocions, una del PP i una del PSOE en el mateix sentit. Explica el  
Sr.  Mateu que  el  món està  canviant,  i  que hi  ha  noves  desigualtats  sobre les  que s’ha 
d’actuar i espera que aquesta iniciativa es  tradueixi en mesures concretes. 

Pren la paraula el Sr. Jaume Bestard, i dóna l’enhorabona als dos partits que han fet feina 
per tal d’aconseguir aquesta declaració institucional. El regidor del Pi Proposta per les Illes, 
diu que arrel d’una situació excepcional, l’estat d’alarma, s’ha posat de manifestat que els 
mitjans són insuficients i que a nivell educatiu cal també formar tant als usuaris o alumnes 
com al professorat.

El  Sr.  Aguiló  es  mostra  satisfet  pel  fet  que  els  dos  grups  municipals  que  presentaren 
mocions en el mateix sentit hagin arribat a un acord. El portaveu de Ciutadans diu que 
ningú pot quedar enrere per manca de mitjans, que la pandèmia ha posat damunt la taula les 
mancances  en educació  i  que les  eines  digitals  són imprescindibles.  D’altra  banda,  vol 
recordar  que  aquesta  responsabilitat  ara  mateix  està  en  mans  del  Partit  Socialista  que 
governa tant a nivell estatal com autonòmic. Segons el regidor manca fer molta de feina, i 
que ara per ara reduir la bretxa és fonamental. 

El Sr. Darder explica que eren dues mocions molt semblants i que per aquest motiu es va 
proposar  que es presentàs  al  Ple  com a declaració  institucional  i  es mostra  satisfet  pel 
resultat final. Vol recordar que l’Ajuntament no té competències en matèria d’educació però 
considera positiu col·laborar mitjançant aquesta declaració institucional. 

Tanca el torn d’intervencions el Sr. Batle President, confia que els regidors del Consistori 
que tenen responsabilitats al govern autonòmic donin suport i facin les gestions possibles 
per a què sigui una realitat. 
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Passats a votació, la Corporació, per unanimitat, ACORDA: 

Primer.- El Ple de l’Ajuntament de Sóller insta el Govern de l’Estat, en coordinació amb les 
Comunitats  Autònomes,  a elaborar un Pla Integral  de Lluita contra la Bretxa Digital  en 
l’àmbit educatiu.

Segon.- El Ple de l’Ajuntament de Sóller insta el Govern de les Illes Balears a engegar un 
Pla de Lluita contra la Bretxa Digital  específic per a l’àmbit  de l’educació,  facilitant la 
reducció de les desigualtats existents, garantint l’equitat i la qualitat del sistema educatiu, 
que inclogui les mesures següents:

a) Impulsar projectes que afavoreixin la innovació i la transformació tecnològica en l’àmbit 
educatiu, i l’actualització científica i didàctica; així com l’avanç en la plena interoperabilitat 
didàctica dels sistemes.

b) Fomentar els acords amb el sector educatiu i el de la innovació tecnològica per reduir els 
costos  d’accés  a  recursos  educatius  en  línia  i  d’impuls  a  l’ús  de  plataformes  virtuals 
d’aprenentatge a distància.

c) Cercar la col·laboració amb el Ministeri d’Assumptes Econòmics i Transformació Digital 
per expandir la Banda Ampla a tot el territori de les illes i assegurar que no hi restin zones  
“fosques” de connexió.

Tercer.- L’Ajuntament de Sóller es compromet a col·laborar amb el Consell de Mallorca i la 
Conselleria  d’Educació,  Universitat  i  Recerca  per  poder  coordinar,  facilitar  i  engegar 
mesures per reduir la bretxa digital per l’alumnat amb l’objectiu de:

a) Engegar un pla de formació per als docents, que permeti avançar en la formació inicial i 
permanent en formació digital per adquirir coneixements, competències i eines en l’ús dels 
recursos didàctics i en la metodologia “en línia” que inclogui la interacció dels professors 
amb els alumnes en l’aprenentatge.

b)  Impulsar  mesures  per  tal  que  en  3  anys  tot  el  professorat  pugui  haver  obtingut  el 
reconeixement de la competència digital docent dins el Marc Comú de Referència de la 
Competència Digital Docent.

c) Engegar accions de formació adreçades a les famílies i altres agents de la comunitat 
educativa amb l’objectiu de formar-los en competència digital i ser més eficaços en l’ús de 
les TIC.

d) Adoptar les mesures necessàries perquè l’alumnat que ho necessiti accedeixi a ajudes 
específiques que li permetin obtenir un dispositiu personal amb connexió a la xarxa que 
pugui utilitzar a la seva llar per al seu procés d’aprenentatge.

e) Vigilància de l’aprenentatge digital dels col·lectius més vulnerables.
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f) Engegar accions de formació adreçades a les famílies i  altres agents de la comunitat 
educativa amb l’objectiu de formar-los en competència digital i ser més eficaços en l’ús de 
les TIC, reforçant i donant suport al paper dels pares i mares en l’aprenentatge mitjançant 
l’establiment de programes de formació per a les famílies que ho necessitin i/o demanin.

g) Contribuir a activar les xarxes de voluntariat educatiu i fomentar la participació de la 
societat civil, a través de programes com el mecenatge, per tal que es pugui prestar ajuda i 
assessorament a les famílies en afrontar reptes didàctics específics o bé per tal de facilitar 
l’accés a l’alumant d’ensenyament bàsic a un dispositiu digital.

h)  Estímul  a  la  investigació  sobre  l’ús  i  accés  a  les  noves  tecnolgies  per  als  infants  i 
adolescents amb una perspectiva d’equitat i fent atenció a les necessitats específiques dels 
infants dels col·lectius més vulnerables.

i) Adoptar mesures per al foment de l’ús responsable i segur de la tecnologia per part de 
tota la comunitat educativa que permeti reduir els riscos derivats del “ciberassetjament” o 
d’altres conductes delictives o perjudicials.

Cinquè.- Moció presentada pel grup municipal PI proposta per les Illes, a favor de 
replantejar el decret Llei 9/2020 del territori, per evitar refredament de l’economia, 
per respectar competència ajuntaments i seguretat jurídica.

El Batle President exposa que es retira el punt cinquè de l’ordre del dia. 

Sisè.-  Moció  presentada  pel  grup  municipal  PSIB-PSOE,  per  a  la  prevenció  i 
abordatge de la soledat no desitjada de les persones majors, agreujades per la crisi de 
la Covid 19.

Per part de la secretària es procedeix a la lectura del punt sisè de l’ordre del dia. 

El  Sr.  Mateu  intervé  i  critica  que  el  ple  no  tengui  contingut  i  que  només  versi  sobre 
mocions. Pel que fa a la moció, diu que la crisis del Coronavirus ha posat més de relleu un 
problema que ja existia: la soledat en persones grans i que cal posar mitjans per detectar 
aquests casos i  prendre mesures. 

La Sra. Pizá d’Unidas Podemos diu coincidir totalment amb l’exposició de motius del Sr. 
Jaume Mateu, i explica el confinament ha posat de manifest  que hi ha persones majors 
aïllades. Vol aportar que seria interessant comptar amb un cens per tal de tenir identificades 
aquestes persones.

La Sra. Celià de Més per Sóller diu que als darrers plens ordinaris hi ha pocs punts que 
provenen de l’equip de govern i que al final tot són propostes via moció de l’oposició que 
una vegada presentades i aprovades després no s’apliquen. Pel que fa al contingut de la 
moció diu que votaran a favor. 

El Sr. Bestard diu que li donaran suport i que en el cas de la gent major hi ha  un patiment 
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en silenci i que no disposen de recursos per un dia a dia «normal», i que s’ha de fer feina en 
aquest sentit. 

El Sr. Aguiló diu que és un tema molt seriós i que cal posar fil a l’agulla, perquè arrel del 
confinament s’ha agreujat. Considera interessant impulsar un centre de majors o engegar un 
programa d’habitatges  compartits.  Vol  recordar  que el  programa d’acompanyament  dels 
majors  és  competència  de la  Conselleria  i  que estaria  bé que donàs  un cop de mà als 
ajuntaments. 

Pren la paraula el Sr. Darder, regidor competent en matèria de serveis socials qui assenyala 
que a les diferents comissions informatives s’han explicat totes les actuacions que es fan en 
aquesta àrea. Critica que l’Ajuntament no compta amb les eines suficients procedents de la 
Conselleria,  i  malgrat  això  s’ha  fet  molta  feina  per  part  de  tot  el  personal  de  la  seva 
regidoria. 

Demana intervenir la Sra. Laura Celià qui vol aclarir que es fa un seguiment de tot el que es 
fa a serveis socials i que pugen a la quarta planta quan fa falta. 

El Sr. Darder diu aquest fet no li consta. 

El Batle agraeix que la moció la presenti el Partit Socialista que precisament es qui governa 
tant al govern autonòmic com insular i espera que reclamin més mitjans pel nostre municipi 
i en concret per a les associacions de la tercera edat.

Així mateix vol consti en acta l’agraïment a tots els voluntaris que han participat tant en 
l’elaboració com el repartiment de mascaretes. 

Passats a votació, la Corporació, per unanimitat, ACORDA: 

Primer.- Instar a l’Ajuntament de Sóller a crear un programa de manera transversal amb 
totes les regidories, de manera consensuada amb els grups de l’oposició i la societat civil 
per fer feina de manera conjunta contra la soledat no desitjada de les persones majors en el 
nostre municipi.

Segon.-  Instar a l’Ajuntament de Sóller a identificar i fer un cens de persones majors que 
pateixen soledat no desitjada.

Tercer.-   L’Ajuntament  de  Sóller  es  compromet  a  mantenir  informades  de  manera 
continuada a les persones majors soles de les activitats de l’entorn i del municipi, per tal 
que puguin participar. Així com, a desenvolupar activitats intergeneracionals, tant en els 
centres de majors, com en qualsevol espai cívic disponible.

Quart.-   L’Ajuntament de Sóller insta al Govern de l’Estat, al Govern de les Illes Balears i 
al Consell Insular de Mallorca a treballar de manera coordinada i conjunta per incloure la 
perspectiva  de  la  soledat  no  desitjada  de  forma  transversal,  tant  a  les  accions  que  es 
desenvolupin relacionades en cura i atenció a les persones majors com en totes les activitats 
de planificació dels seus objectius.
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Setè.- Moció presentada pel grup municipal PSIB-PSOE, relativa a la implantació per 
part de l’Ajuntament de les mesures previstes per fer front a la crisi de la Covid-19,  
acordades entre  la  Federació  d’Entitats  Locals  de les  Illes  Balears  i  el  Consell  de 
Mallorca.

Pren la paraula el Sr. Mateu i diu que es pretén posar damunt la taula que fa unes setmanes 
el Consell de Mallorca i la FELIB varen signar un conveni dins del pla de recuperació 
econòmica, degut a la crisi causada per la pandèmia. Segons els Sr. Mateu, aquest conveni 
preveu una sèrie de mesures en diferents àmbits i seria positiu que l’Ajuntament es fes ressò 
de les propostes que preveu i les aplicàs al nostre municipi. Posa com exemple modificar 
crèdit de partides que no es gastaran per destinar-les als serveis socials  o crear un fons 
d’ajudes per a les petites i mitjanes empreses dels municipis. Segons el regidor, el conveni 
té  per  objecte  arbitrar  una  serie  de  compromisos  entre  el  Consell  de  Mallorca  i  els 
ajuntaments per treballar de manera conjunta en el pla de reactivació econòmica. En aquest 
sentit, vol recordar que per part del seu partit s’ha demanat en diverses ocasions la creació 
d’una taula de diàleg on estiguin representats els diferents partits polítics i els agents socials 
i  econòmics  del  poble i  que no s’ha donat encara resposta  a dita  demanda.  També vol 
recordar que es va demanar adaptar els pressuposts a la nova situació i tampoc no s’ha fet  
res al respecte.  Insisteix en la idea de crear una comissió de seguiment per treballar de 
manera conjunta els diferents grups polítics. 

La Sra. Pizá d’Unidas Podemos agraeix l’exposició de motius del Sr. Mateu i la considera 
una moció molt interessant, si bé li genera dubtes pel fet que la FELIB si bé representa als  
ajuntaments, la realitat és que hi ha molt de municipis que estan fent feina molt activament i 
d’altres que no.  En aquest sentit, i pel que fa al municipi de Sóller, vol recordar que es va 
aprovar una moció relativa a la creació d’una taula de diàleg i que encara no s’ha fet res.

Pren la paraula la Sra. Celià de Més per Sóller, diu que donaran suport a la moció. D’altra  
banda, diu que admira la il·lusió del Partit Socialista per presentar mocions constructives 
després de veure que ha passat una any de legislatura i que moltes de les mocions, malgrat 
s’aproven per unanimitat després no es fa cap tipus d’actuació ni acció per part de l’equip 
de govern. Per aquest motiu demana sinceritat a l’equip de govern i coherència a l’hora de 
votar, vist que s’han votat propostes com la taula de diàleg o la carrera professional i que 
després no s’ha fet res. 

Pren  la  paraula  el  Sr.  Jaume  Bestard  qui  assenyala  que  la  moció  és  una  declaració 
d’intencions. També dubte que sigui possible duu a terme les mesures en el termini que 
assenyala. Per aquest motiu diu que s’abstendran.

El Sr. Aguiló demana que s’ha fet els darrers quatre anys. Considera que la moció preveu 
uns terminis molt contundents. D’altra banda, critica que les administracions locals malgrat 
són les més properes als ciutadans es troben amb una manca de mitjans, per aquest motiu, 
diu que no ens podem comprometre a fer actuacions que no saben si podran complir. 
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El Sr. Carlos Darder intervé i explica que es tracta d’una moció trampa perquè contempla 
un termini  d’un mes per fer un calendari  i  que tothom és conscient  que no es factible, 
anticipa que votaran en contra. 

Finalment, pren la paraula el Batle President i demana que quedi enregistrat que no és una 
moció per ajudar a l’Ajuntament  sinó que és una moció política que es va presentar al 
president de la FELIB el vespre abans de la seva aprovació i  per això,  no es va poder 
presentar a la resta de batles per fer aportacions. Considera el Batle President que és un 
acord programàtic entre la Sra Armengol i la Sra. Cladera i que les competències a les que 
es  refereix  no  són  dels  Ajuntaments.  D’altra  banda,  critica  la  falta  de  mitjans  dels 
ajuntaments i la manca d’ajuts provinents d’altres administracions a la qual cosa s’ha de 
sumar el fet que els ajuntaments han d’omplir amb els seus recursos competències que no 
són pròpies per deixadesa de les administracions competents, posa com exemple la compra 
de mascaretes o de mampares de protecció als centres de salut. Segons el Sr. Simarro, la 
única ajuda rebuda és una subvenció de 55.000 euros, i que per contra s’han incrementat les 
obligacions. 

Demana  la  paraula  la  Sra.  Catalina  Pizá,  el  Sr.  Batle  entén  que  ha  finalitzat  el  torn 
d’intervencions amb la seva participació i mana passa a votació. 

La Sra. Pizá a les 11:25 vol que consti en acta que ha demanat torn de paraula i que el Sr. 
Batle no li ha donat.

Passats a votació, amb 8 vots a favor, 8 vots en contra i 1 abstenció, queda rebutjada pel vot 
de qualitat del president.

Vuitè.-  Moció  presentada  pel  grup  municipal  PSIB-PSOE,  de  suport  i  per  a  la 
reactivació dels treballadors autònoms.

Explica la moció el Sr. Jaume Mateu que diu que el col·lectiu dels autònoms és un dels més 
afectats per la crisis econòmica esdevinguda per la situació de crisi sanitària i que també 
són els que tenen més complicat conciliar feina i família. El regidor explica que es demana 
que els ajuntaments en el marc de les seves competències, prenguin mesures a favor dels 
autònoms.  El  Sr.  Jaume  Mateu  vol  matisar  que  també  demana  que  la  resta  de  les 
administracions s’impliquin, vol recalcar que és una moció de caire positiu i que no veu 
motius per votar-hi en contra.

Pren la paraula la Sra. Pizá i diu que per primera vegada en la història de la democràcia el 
sector dels autònoms ha tengut una ajuda en moments de crisi. D’altra banda, considera que 
s’ha demostrat que el sector de l’agricultura i ramaderia en temps de confinament ha sigut 
imprescindible. La portaveu d’Unidas Podemos diu que la moció tendrà tot el seu suport 
perquè els autònoms són els que aixequen el nostre país. 

Intervé la Sra. Celià de Més per Sóller i diu que es sumaran a la moció atès que aquest 
col·lectiu ho ha passat molt malament. 
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El  Sr.  Jaume  Bestard  diu  que  també  donaran  suport  si  bé  critica  que  no  concreta  les 
mesures. També demana que el plantejament que es faci cap als autònoms sigui a llarg 
termini, quatre o cinc anys vista. 

El Sr. Sebastià Aguiló considera que és una moció molt interessant i que fa un intent de 
concreció. El portaveu de Ciutadans explica que des de la seva regidoria s’està intentant 
reactivar  els  comerços  i  diu  que  ell  com  autònom  coneix  de  primera  mà  la  seva 
problemàtica. Així mateix, vol destacar que el seu grup parlamentari va presentar un pla 
d’impuls  autonòmic  per  ajudes  directes  autònoms  i  bonificar  les  quotes  durant  l’estat 
d’alarma i que els partits del pacte varen votar en contra, i explica que per aquest motiu no 
donaran suport a la moció. 

El portaveu del Partit  Popular diu que votaran a favor de la moció que els regidors de 
l’equip de govern coneixen de primera mà la problemàtica dels autònoms,  així mateix, 
considera que el  govern central  ha actuat  tard pel  que fa  als  autònoms als  inicis  de la 
pandèmia. 

Finalment, el Sr. Batle diu que aquesta moció reconeix que la competència és de l’estat i 
insisteix  en  que  els  ajuntament  han de  fer  un  esforç  vers  les  competències  que  li  són 
pròpies. 

Passats a votació, la Corporació, per unanimitat, APROVA:

Primer.-  L’Ajuntament de Sóller en coordinació amb els Consells Insulars i el Govern de 
les Illes Balears s’implicarà de manera activa i econòmica en l’activació d’aquestes mesures 
urgents proposades per a treballadors i autònoms, i ha de sumar, incentivar i posar en marxa 
recursos i mesures per poder facilitar la reactivació econòmica i laboral del municipi.

Segon.- L’Ajuntament de Sóller insta al Govern de les Illes Balears a seguir treballant per 
mantenir i consolidar la feina dels i les treballadors autònoms de les Illes Balears, que han 
vist la seva activitat afectada per la COVID-19, reactivar els sectors d’activitat afectats de 
manera  directa  i  indirecta  per  la  situació  generada  i  seguir  contribuint  a  l’impuls  de 
l’activitat econòmica de les Illes Balears.

Tercer.- L’Ajuntament de Sóller insta al Govern d’Espanya a complementar les mesures i 
els recursos, dintre del seu àmbit competencial, per tal de millorar l’activitat econòmica i 
facilitar que es garanteixi el dret a la conciliació per a tots i totes els/les treballadores.

Novè.- Moció presentada pel grup municipal PSIB-PSOE, sobre mesures per fomentar 
la conciliació familiar. 

Quan són les 11:41 es suspèn momentàniament la sessió 

Són les 11:58 es reprèn la sessió.
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El Sr. Mateu diu que la moció versa sobre la conciliació familiar, que a Espanya és un tema  
encara pendent i que estam enfora dels estàndards d’altres països europeus. Així mateix, 
afegeix que la crisi del coronavirus, juntament amb el fet que els infants no hagin pogut 
anar a l’escola ha posat de manifest la necessitat d’adoptar una serie de mesures per tal que 
la  feina no impedeixi tenir cura dels infants. Segons el regidor, des del Partit Socialista es 
defensa avançar en aquest tema i duu a terme els canvis legislatius necessaris. Vol matisar 
que la moció no parla només de deures per l’Ajuntament de Sóller sinó que es demana un 
acord polític per a que l’Ajuntament de Sóller s’hi sumi. 

Intervé la Sra. Pizá, portaveu d’Unidas Podemos i diu que és una moció que hauria pogut 
presentar el seu partit polític que lluita per tal d’aconseguir una coresponsabilitat en la cura 
dels menors. Segons la regidora qui han patit més el confinament han sigut les dones que 
han teletreballat.  De fet,  segons la Sra.  Pizá,  la ministra  d’Igualtat,  la  Sra.  Montero ha 
anunciat que el govern estatal impulsarà una  llei de temps coresponsable per garantir el 
dret a conciliació de les persones treballadores en condicions d’igualtat.                    
Segons la Sra. Pizá, el teletreball no té les mateixes conseqüències per als homes i per a les 
dones i que sol ser la dona la que, per conciliar teletreballa. També defensa un nou model de 
teletreball que no perjudiqui a les dones. 

La  Sra.  Celià  diu  que  és  un  moció  molt  ambiciosa,  i  que  el  confinament  ha  posat  de 
manifest  que  el  model  d’organització  que  tenim  és  obsolet  i  que  s’ha  de  replantejar. 
Considera  que  seria  bo  que  l’Administració  Pública  doni  exemple  amb les  mesures  de 
conciliació i faciliti el teletreball i la flexibilització horària.

El Sr. Bestard diu que donaran suport i es mostra favor del teletreball però ben regulat i 
amb un seguiment dels objectius. 

Pren la paraula el portaveu de Ciutadans assenyala que el problema de la conciliació ja 
existia abans de la crisi del Covid i que és molt important treballar en polítiques actives al 
respecte.  Si  bé,  assenyala  que  és  una  competència  del  govern  treballar  en  la  llei  de 
conciliació i vol recordar que Ciutadans fou el primer que va entrar al Parlament un Pla de 
conciliació transversal que fou aprovat per unanimitat. Per tot això, diu que votaran a favor. 

Pren la paraula el Sr. Carlos Darder i diu que des de la regidoria de personal s’ha facilitat el 
teletreball tant durant el confinament com a posteriori. Considera que és la línia que s’ha de 
seguir i que el govern central també ha de facilitar les eines per tal que sigui possible. 

Passats a votació, la Corporació, per unanimitat, APROVA:

Primer.-  L’Ajuntament de Sóller insta al Govern de les Illes Balears a seguir treballant per 
solucionar de manera coordinada amb les diferents institucions de les nostres illes (Govern, 
Consells Insulars i Ajuntaments) els problemes de conciliació laboral i familiar.

Segon.-  L’Ajuntament de Sóller insta al Govern de les Illes Balears a impulsar programes 
de suport específics per les famílies monoparentals.
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Tercer.-  L’Ajuntament de Sóller insta al Govern d’Espanya a presentar de manera urgent 
mesures urgents en matèria de conciliació per ajudar a les institucions i a les famílies a fer 
front al cost de la conciliació. Cost que serà més alt per l’administració per el major esforç 
sanitari, de nombre de professionals i de fer grups més petits.

Quart.-  L’Ajuntament  de  Sóller  insta  el  Govern  d’Espanya  a  què  relaxi  la  pressió 
burocràtica  als  Ajuntaments  perquè  puguin  contractar  amb  més  agilitat  serveis  de 
conciliació clau per les famílies.

Cinquè.-  L’Ajuntament de Sóller insta el Govern d’Espanya a permetre als Ajuntaments i 
Consells utilitzar els doblers que tenen estalviats als bancs en serveis de conciliació de la 
vida laboral i familiar.

Sisè.-   L’Ajuntament de Sóller insta el Govern d’Espanya a garantir i regular el teletreball 
més enllà de l’estat d’alarma, garantint els drets dels treballadors i treballadores així com 
establint protocols que garanteixin índexs objectius de productivitat i els mateixos drets, 
remuneracions i promoció professionals a les persones que desenvolupen teletreball que les 
que ho fan presencial. Es considerarà al progenitor responsable de la família monoparental 
col·lectiu prioritari a efectes de sol·licitud per desenvolupar teletreball.

Setè.-   L’Ajuntament de Sóller insta el Govern d’Espanya a facilitar la flexibilitat horària, 
les  adaptacions  de  jornada  sense  que  comporti  pèrdua  salarial  pels  treballadors  i 
treballadores per a la cura de menors.

Vuitè.-   L’Ajuntament de Sóller insta el Govern d’Espanya a modificar la Llei 3/2007de 22 
de març d'Igualtat Efectiva de Dones i Homes i la Llei 39/1999 de 5 de novembre per a la  
promoció de la conciliació de la vida familiar i laboral de les persones treballadores amb el 
sentit d’excloure els permisos, reducció de jornada i excedències per cura de familiars fins 
els  segon  grau  d'afinitat,  impulsant  la  corresponsabilitat  respecte  dels  familiars  per 
consanguinitat, sigui home o dona el que tingui el parentesc.

Novè.- L’Ajuntament de Sóller insta el Govern d’Espanya perquè es regulin les excedències 
i reduccions de jornada de tal manera que siguin ambdós progenitors i successivament els 
que hagin de compartir les excedències o reduccions de jornada, al mateix temps que durant 
els períodes d'aquests permisos comparteixin les bases de cotització a la seguretat social, les 
quals  seran  sumades  i  dividides  per  dos  de  tal  manera  que  durant  tota  l’excedència  o 
reducció de jornada siguin iguals per d'ambdós progenitors.

Desè.-  Moció  presentada  pel  grup  municipal  UNIDAS  PODEMOS,  en  relació  a 
l’autoconsum d’energia elèctrica en edificis municipals.

Pren la  paraula  la  Sra.  Pizá per tal  de defensar  la  moció.  Segons la  regidora  d’Unidas 
Podemos, la situació d’emergència climàtica és una realitat que s’ha posat més de manifest 
durant el  confinament  vist  com s’ha recuperat el  planeta.  Diu la regidora que el  nostre 
municipi es va declarar en situació d’emergència climàtica i demana quines passes s’han fet 
per pal·liar aquesta situació i que aturar l’escalfament del planera és una tasca de tots i totes. 
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Explica  que  es  tracta  d’implantar  un  sistema  de  plaques  fotovoltaiques  als  edificis 
municipals  vist  que ara  mateix,  cap  edifici  municipal  disposa  d’aquesta  font  d’energia, 
només el poliesportiu.

La portaveu de Més per Sóller pren la paraula i diu que votaran a favor de la moció. Així 
mateix,  vol  recordar  que l’electricitat  que subministra  el  Gas és  una energia  verda que 
prové  de  fonts  renovables.  D’altra  banda,  explica  que  es  va  signar  un  conveni  amb el 
Consell que ja preveia fer un estudi sobre aquest tema i demana informació al regidor de 
medi ambient al respecte. 

El Sr. Jaume Mateu diu que l’ajuntament es va adherir al pacte de batles i batlesses per 
l’energia i dins d’aquest es preveia fer un pla per a l’energia sostenible i el clima i per les  
informacions que té encara no s’ha dut a terme. Considera que una de les passes que s’ha de 
fer dins aquest pla es precisament la implantació de plaques fotovoltaiques, tant per estalvi 
energètic com per la reducció d’emissions i diu que estaria bé també millorar l’eficiència 
energètica dels edificis. Anima a l’equip de govern a donar passes en aquest àmbit. 

El Sr. Jaume Bestard diu que li donaran suport i recorda també l’existència de l’Agenda 
2030. 

Sebastià  Aguiló  diu  que  donaran  suport  a  la  moció  i  que  seria  interessant  intentar 
implementar  aquestes  mesures  als  habitatges  particulars  fent  els  estudis  corresponents. 
Segons el regidor de Ciutadans també s’ha de tenir en compte el tema estètic. 

La Sra. Pizá vol puntualitzar que resta pendent una reunió amb el responsable d’urbanisme 
sobre el tema de les fotovoltaiques i demana que es reprengui aquest tema.

Pren la paraula el Sr. Carlos Darder i vol recordar que al poliesportiu de Son Angelats es va 
implantar l’energia fotovoltaica durant legislatura anterior del Sr. Carlos Simarro i com no 
podria ser d’una altra manera, diu que votaran a favor.

Passats a votació, la Corporació, per unanimitat, APROVA:

Primer.-  Que  els  serveis  tècnics  realitzaran  un  estudi  d'autoconsum elèctric  en  edificis 
municipals mitjançant instal·lacions fotovoltaiques. El mateix, al menys, haurà de detallar: 
un  inventari  d'edificis  i  propietats  municipals  susceptibles  d'albergar  instal·lacions 
fotovoltaiques,  la quantitat  de potència elèctrica que podria produir-se, una valoració de 
l'estalvi  econòmic  en  el  consum  elèctric  de  les  instal·lacions  municipals  que  suposi 
l'autoconsum elèctric i una valoració econòmica del cost de realitzar aquestes instal·lacions.

Segon.-  Que, un cop realitzat l'estudi anterior, l'equip de govern elabori un Pla Municipal  
d'Autoconsum  Elèctric  a  edificis  municipals.  Aquest  Pla  contindrà  una  calendarització 
d'actuacions i inversions.

Tercer.-  Que es doti anualment de partides suficients als Pressupostos Municipals per al 
compliment de l'esmentat Pla Municipal d'Autoconsum Elèctric.
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Onzè.-  Moció  presentada  pel  grup  municipal  UNIDAS  PODEMOS,  en  relació  a 
l’Habilitació del Centre de Dia a la residència Bell Entorn.

Pren la paraula la Sra. Pizá i vol matisar que es parla d’habilitar un centre de dia i no de 
crear un centre de dia, perquè sobre conveni de Sóller Invest que regenta la Residència Bell 
Entorn, està previst que desenvolupi la funció de centre de dia. Segons la regidora d’Unidas 
Podemos, a dia d’avui no es pot dir que sigui un centre de dia òptim i que amb la moció es 
pretén que l’Ajuntament revisi el conveni i que s’exigeixi a l’entitat Bell Entorn que habiliti  
un espai agradable i adient per a destinar-lo a centre de dia. D’altra banda, diu que els hi 
crida l’atenció que la cessió es va fer sense termini final, i que s’hi ha instal·lat  una escoleta 
privada. La Sra. Pizá voldria que això es revisàs i es determinàs si s’adequa al conveni.  
Així mateix, diu que s’ha de lluitar per a què  l’escoleta municipal de 0-3 sigui gratuïta. 

La Sra. Celià intervé i diu que hi ha qüestions interessants, però que no encaixen. Es mostra 
partidària a regularitzar la situació de l’escoleta si bé, diu no estar d’acord en que el centre 
de dia s’habiliti a la residència de Bell Entorn i vol agrair la feina feta per la Sra. Catalina 
Esteva a  l’hora de divulgar  la  necessitat  de comptar  amb un centre  de dia  amb entitat 
pròpia. Segons la Sra. Celià, cada vegada hi ha més persones depenents i mentre no arriba 
un  desplegament  òptim  de  treballadors  familiars,  el  centre  de  dia  és  un  projecte 
irrenunciable. Explica que el seu partit va apostar per fer-lo a l’antic escorxador municipal, 
si bé si l’equip de govern considera que no és l’espai òptim demana que es cerqui un nova 
ubicació i que s’impulsi el projecte. Finalment, anuncia que s’abstendran, atès que un dels 
punts de la moció és la defensa d’un centre de dia a la residencia Bell Entorn i no a una 
altra ubicació. 

Pren la paraula el Sr. Jaume Mateu i diu estar d’acord amb l’esperit de la moció i  compartir  
amb Més per Sóller que el centre de dia ha de ser un projecte separat del de la residència. 
En aquest  sentit,  es  mostren  a  favor  del  plantejament  inicial  de fer  un centre  de dia  a 
l’Escorxador  i  considera  que  el  fet  de  canviar  d’ubicació  retardarà  el  projecte.  D’altra 
banda, vol recordar que com a partit socialista a través de l’IMAS han explicat quin és el 
model de residència que defensen: apostar per l’atenció domiciliària,  que juga un paper 
important, juntament amb la prestació del servei de centre de dia. El portaveu del PSOE diu 
que donaran suport a la moció perquè considera que s’ha de fer complir el contracte o la 
concessió que hi ha signada.

El Sr. Bestard diu que no han pogut accedir a tota la informació sobre les places. També 
considera que hi ha molts  de punts dins una mateixa moció i per aquest motiu diu que 
s’abstendran. 

El Sr. Aguiló argumenta que és l’hora de construir i implantar un centre de dia. Segons el 
regidor de Ciutadans no és tracta de d'enfrontar el model public i el privat, sinó que estan a 
favor  d’activar  la  col·laboració  per  donar  més  cobertura.  Exposa  que  el  seu  partit  no 
contempla habilitar un centre de dia a Bell Entorn, que és una residència. Per aquest motiu 
diu que no li donaran suport. 
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El Sr. Carlos Darder intervé i diu que, pel que fa al centre de dia, l’expedient relatiu a la 
seva creació a l’Escorxador té informes negatius tant per part del serveis socials com per 
part de policia, atès que es considera que la ubicació a nivell tècnic no és l’adequada i que 
no és viable.  També explica que s’ha demanat tota  la informació de la concessió de la 
residència a Bell Entorn i que en tant en quant no s’hagi analitzat tot per part dels tècnics, 
no poden votar a favor. 

Passats a votació, queda rebutjada amb 4 vots a favor, 8 vots en contra i 5 abstencions. 

Dotzè.-  Moció  presentada  pel  grup  municipal  UNIDAS  PODEMOS,  en  relació  a 
l’augment de la Transparència i la Participació Ciutadana.

Explica  la  regidora  d’Unidas  Podemos  que  es  tracta  d’incrementar  la  transparència  i 
participació ciutadana de l’Ajuntament de Sóller, i considera que es un tasca pendent per 
part de l’equip de govern. D’altra banda, explica les propostes que inclou la moció vers 
aquest tema.

La Sra. Laura Celià diu que estan a favor de la moció perquè quan va entrar a governar al 
2015, feia més de dos anys que havia entrat en vigor la llei de transparència i participació 
19/2013 i  que l’Ajuntament  no havia fet  cap tipus  d’actuació.  La  regidora de Més per 
Sóller, explica tota la tasca que varen realitzar quan entraren a governar en aquest àmbit. 
Diu la Sra. Celià que la transparència no és una medalla que es pugui penjar el Sr. Batle en 
el seu currículum. Considera que hi ha una documentació que és pública i que els ciutadans 
tenen dret a sabre a que es dediquen els seus diners i per tot això donaran suport a la moció.

El Sr. Jaume Mateu diu està d’acord amb aquesta moció perquè és positiu que els ciutadans 
sàpiguen el que fan els càrrecs públics i les seves remuneracions, i també perquè així ho 
preveu una llei. De fet, diu el regidor, que ho estan fent altres administracions. 

Pren la paraula el Sr. Jaume Bestard i diu que la informació de les pàgines webs d’altres 
administracions no hi ha massa més informació. 

El Sr. Aguiló diu que votaran en contra perquè consideren que la moció és una exageració 
pròpia de polítiques demagògiques i diu que estaria be que qui presenta aquestes mocions 
on governa donàs exemple. Per aquest motiu diu que no li donaran suport. 

El Sr. Carlos Darder lamenta que el Sr. Jaume Bestard que no hagi pogut acabar la seva 
exposició per la interrupció d’altres regidors. El portaveu del Partit Popular diu veure un 
problema pel que fa a la publicació de les agendes i que això podria vulnerar la privacitat de 
les persones amb qui  es reuneix i  a la  vegada suposaria  un incompliment  de la  llei  de 
protecció de dades, sobretot pel que fa a la seva àrea de serveis socials. D’altra banda, diu 
que als darrers anys es cobrava per no venir o venir poc a l’ajuntament i que era una falta de 
respecte cap a la ciutadania. Diu el regidor que ara el nou equip de govern fa feina i que 
compareixen  a  l’Ajuntament.  Afegeix  que  apuntar-se  dietes  i  no  venir  és  un  atac  a  la 
transparència. Per to això, diu que el seu vot no serà favorable. 
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La Sra. Pizá diu que, tal i com va explicar a la Junta de Portaveus, publicar l’agenda no 
implica posar nom i cognoms i que es pot posar de manera genèrica com reunió amb un veí 
o veïna, i que està clar que s’ha de protegir la identificació de les persones. 

El Sr. Darder explica que al seu parer, si diu que s’entrevista amb una persona a una hora 
concreta, es pot sabre qui es la persona i que això afecta a la privacitat. 

El Batle President diu que la moció es pura demagògia i que està tot correcte i ajustat a 
norma. El Sr. Simarro diu que  la pàgina web està oberta als regidors que vulguin posar 
dades que no obliga la normativa.

Passats a votació, queda rebutjada amb 8 vots a favor, 9 vots en contra i cap abstenció.

Tretzè.- Moció presentada pel grup municipal CIUTADANS, relativa a la dotació d’un 
nom especial per a l’espai de Sóller a tot color al Parc de Lepanto. 

Per part de la secretaria es llegeix el punt tretzè de l’ordre del dia i el Sr. Aguiló diu que és 
una  moció  molt  senzilla  i  sense  ànims  de  crear  polèmica,  que  amb motiu  del  mes  de 
l’orgull, es va dur a terme al Parc de Lepanto el projecte Sóller a tot Color i es va adequar  
l’espai que antigament estava destinat a marquesina de la parada de busos i es pintar un 
mural. Segons el regidor, aquest projecte aspira a la continuïtat, convertint l’espai en un lloc 
de  trobada  de  diferents  projectes  que  puguin  presentar  altres  institucions  i  des  de  la 
regidoria  d’igualtat  de  la  Sra.  Castañer  s’està  intentant  donar  continuïtat.  Diu  que  el 
projecte és una oportunitat de reconvertir un espai gris i deixat a un espai per a l’educació.

Intervé la Sra. Pizá i diu que tendrà tot el seu suport, aprofita per dir que va assistir a la 
presentació del mural, considera que ha sigut una actuació interessant per recuperar una 
zona degradada  i  que  tot  el  que  sigui  recuperar  per  visibilitzar  als  col·lectius  diversos 
tendran el seu suport. Així mateix, diu que fins i tot, es podria canviar el topònim de Parc de 
Lepanto per Parc de la diversitat. 

La Sra. Celià vol reconèixer que s’ha fet molt bona tasca i que la zona ha fet un canvi en 
positiu, també vol aprofitar per demanar al regidor de promoció econòmica una comissió 
informativa per fer el canvi de nom a la Plaça de Teixidores. 

El  Sr.  Jaume Mateu  diu que està  d’acord amb la  moció  però considera  que l’equip  de 
govern hauria de donar una passa més endavant presentant un pla de recuperació d’aquella 
zona. 

Pren la paraula el Sr. Jaume Bestard i vol agrair la tasca de Tatiana Ferrer i Maria de Lluc  
Capapuig que son l’ànima de l’Associació cultural del Port de Sóller. 

Intervé el Sr. Carlos Darder i vol també agrair la tasca feta per l’Associació cultural del Port 
de Sóller, i diu que donaran ple recolzament a la proposta. 

Passats a votació, la Corporació, per unanimitat, APROVA:
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Primer.-  Que la zona de marquesina, arc i jardins del Parc i de l’aparcament de Lepanto 
s’anomeni «Espai de la Diversitat», dotant-lo d’una placa distintiva amb el nom.

Segon.- Que l’Ajuntament de Sóller amb tot el seu consistori, es comprometi ara i en el 
futur, a tenir cura de tot el Parc i els Voltants per seguir donant suport al Projecte «Sóller a 
Tot Color».

Finalitzada  la  votació  dels  punts  inclosos  en  l’ordre  del  dia,  pren  la  paraula  el  Batle 
President  i  diu que hi  ha una moció  urgent  presentada  per  el  grup municipal  d’Unidas 
Podemos i dóna la paraula a la Sra. Catalina Pizá per a defensar en primer lloc la seva 
urgència. 

Defensa la urgència la Sra. Piza i passats a votació, queda rebutjada, amb 9 vots en contra i 
8 vots a favor, la declaració d’urgència de la inclusió dins l’ordre del dia de la Proposta de 
Resolució presentada pel grup municipal Unidas Podemos, relativa a la Llei de Memòria 
Històrica.

Quan són les 13:20 s’absenten la Sra. Catalina Pomar i la Sra. Mar Castañer.

Catorzè.- Comunicacions oficials.

És dóna compte de les resolucions de batlia i acords de Junta de Govern des de la darrera 
sessió plenària:

-  Decrets 608/2020 al 921/2020.

-  Juntes de Govern de 13, 27 de maig; 3, 10, 17 i 24 de juny; extraordinari de 26 de juny i 1 
i 8 de juliol de 2020. 

Quinzè.- Precs i preguntes.

Obre el torn de precs i preguntes el Sr. Joan Carles Simó de Més per Sóller i demana pel 
Conveni amb l’Ibisec per a la reforma de les infraestructures educatives.

Respon la Sra. Andrea Pomar que diu que properament es farà la recepció de les persianes 
del  Puig.  D’altra  banda,  diu  que  el  gerent  de  l’Ibisec  va  acceptar  que  aquesta  entitat 
redactàs els projectes i això permetrà agilitzar el procediment.

El Sr. Joan Carles Simó demana si s’ha fet qualque gestió a la biblioteca en el marc del  
Conveni signat amb el Consell Insular.

Respon el regidor de cultura, Miquel Nadal que demanarà per aquest tema a la funcionària 
competent i passarà la informació.

Pren la paraula el Sr. Carlos Darder i demana a la Sra. Catalina Pizá sobre la problemàtica 
dels  remolcs  aparcats  a  la  zona  de  telefònica  i  explica  que  s’han enviat  dos  escrits  al 
Consell de Mallorca i que encara no han rebut resposta. Atès que el seu partit és el qui 
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governa al Consell demana si pot fer cap gestió al respecte.

La Sra. Pizá reconeix que és un problema per la ciutadania i diu que ja va fer gestions  
davant el conseller competent i que aquest ja va comentar a l’Ajuntament com ho tenia que 
fer per denunciar: acudir directament a la direcció general de tràfic. No obstant, diu que 
tornaran traslladar la problemàtica al conseller. 

El Sr. Darder diu que els serveis jurídics li han informat que l’Ajuntament no és competent 
per denuncia aquest tema a la direcció general de tràfic. 

El Sr. Darder demana al Sr. Jaume Mateu pel tema de la il·luminació de les marquesines i 
pel tema de les freqüències.

El Sr. Mateu cdiu que li demani hora com a director general del Govern i l’atendrà al seu 
despatx. 

Intervé el Sr. Aguiló i anuncia que demà s’inaugurarà el vídeo promocional de Sóller.

La Sra. Pizá demana pel tema de la subvenció del PAESC.

Respon el Sr. Juan Ruiz diu que demani hora al seu despatx i que li informarà. 

Pren la paraula la Sra. Elvira Arbona i demana per la pujada de preus del pàrquing de Ca les 
Ànimes, vol recordar que estam en època de crisi i que les famílies tindran dificultats per 
pagar-los i que una de les conseqüències serà que hi haurà més cotxes a la via pública, amb 
l’actual manca d’aparcament. 

Contesta el Sr. Darder diu que els informes tècnics foren demanats per l’antic equip de 
govern, i diu que son conscients, que és un tema econòmic i que ho estudiaran. 

La Sra. Elvira Arbona demana per l’Alameda si es pensa allargar la concessió als bars més 
enllà de l’estat d’alarma. 

Respon el Sr. Bestard i diu que s’ha  prioritzat el manteniment de la distància reglamentària 
i el manteniment de les taules concedides ampliant l’espai ocupat i que a dia d’avui és 
només durant l’estat d’alarma.

Continua demanant la Sra. Elvira Arbona sobre el tema de la recollida per part de la brigada 
de cartó enlloc de Sóller Recicla. També diu que s’ha entrat una petició d’informació per 
registre i encara no s’ha contestat.  D’altra banda, vol demanar perquè s’han llevat certs 
contenidors d’orgànica a l’estació i a altres indrets. 

Respon el  Batle  President  i  diu pel que fa a  la  recollida  del  cartó també varen quedar 
sorpresos. Pel que fa als contenidors diu que es reubiquen i també explica que s’està fent 
feina amb la recollida d’orgànica porta a porta. 
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Quan són les  13:39 hores, el Batle President aixeca la sessió,  de la qual com a secretària 
estenc aquesta acta. 

Vist i plau                                                                                         La secretària 

El Batle-president 

Carlos Simarro                                                                                 Rosa Ripoll Coll 

Que es doni compliment al que s’ha acordat. 
Sóller, 

El batle                                                                     Davant meu 

Carlos Simarro Vicens                                             La secretària 

S’ha donat compte al Ple, a la sessió ordinària de dia 8 de setembre de 2020  i s’aprova per 
unanimitat.    

La secretària.

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT 
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